
Acta de la sessió ordinària del plenari del Consell Escolar Municipal de Granollers

A la ciutat de Granollers, quan són les 18:00 hores del dia 12 de juny de 2023, s'inicia la sessió
ordinària  del  plenari  del  Consell  Escolar  Municipal,  a  la  sala  de  Plens  de  l’Ajuntament (Pl
Porxada, 6 02), amb les persones convocades que es detallen a continuació:

REPRESENTANTS DE LA CORPORACIÓ  
Francesc Arolas, Ester Zamora, Paquita Balcells, Marina López i Montse Raich

REPRESENTANTS SECTOR PROFESSORAT
Montserrat Cucurull, M Teresa Ventura, Anna Garcia, Eva Gutiérrez, Amor Nériz, Lorena Ortiz i
Víctor Velasco

REPRESENTANTS SECTOR PARES I MARES D’ALUMNES
Núria Feliu, Eva Cuenca, Carles Vila, Sergi Palau i Ester Serena

REPRESENTANTS SECTOR DIRECTORS O TITULARS DE CENTRE
Sira Melo, Mercè Comas, Esther González (en substitució de John Mackay), Núria Palau i Mireia
Bataller

REPRESENTANTS SECTOR D'ALUMNES

REPRESENTANTS SECTOR PERSONAL D'ADMINISTRACIÓ I SERVEIS
Josep M Pou 

ALTRES VOCALS
Montse  Bosch,  Neus  Ruiz, Maria  José  Cano  (en  substitució  d’Adela  Salcedo),  Maria  Teresa
Subirà, Ester Cruz
 
REPRESENTANTS SENSE VOT
Núria Maestro, Libo Luna, Isidre Plaza, Maria Marín, Carles Lax i Mercè Pregona que actua com a
secretària delegada

Excusen la seva assistència:
Montserrat Altimires,  Maria Amfruns, Núria Ametller, Pilar Caballero, Margaret Cruellas, Cynthia
Gricelda González de Ferreira, Carme Gràcia, M Rosa Gutiérrez, M José Morillas, Anna M Piera i
Encarnació Portaz 

Temes tractats:

1. Salutació i benvinguda

El regidor saluda tothom i recorda que aquesta és la darrera sessió del mandat, per això, caldrà
renovar representacions i canviaran persones.
Vol agrair la feina feta per tothom al llarg d’aquest temps.
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2. Aprovació,  si  s'escau,  de  l’acta  del  plenari  ordinari,  del  CEM  celebrat  el  dia  19
d’octubre de 2022

Tothom ha rebut l’acta de la sessió anterior i no hi ha esmenes a fer. Així doncs, queda aprovada

3. Informació relativa al procés de preinscripció 2023-2024

Escoles Bressol

La Libo Luna informa de les preinscripció a les escoles bressols Municipals

Oferta Sol·licituds

0-1 16 20

1-2 58 117

2-3 63 124

Total 137 261

Respecte les preinscripcions a les escoles bressols privades, informa que no tenim totes les dades
i es disculpa per haver-les demanat amb poc temps. 
En  general  les  escoles  que  han  respost  diuen  que  la  matrícula  no  està  tancada,  que  les
inscripcions estan sent fluixes i que moltes famílies comenten que estan pendents dels resultats
de la preinscripció a les bressol municipals.

La Libo també comenta les dades dels cens:
2023: 116 (0-1)
2022: 470 (1-2)
2021: 484 (2-3)
I diu que de moment no arriba al 50% els infants que han fet inscripció en alguna escola bressol.

Núria Palau i  Mireia  Bataller  es mostren preocupades per  l’augment  de demanda als  centres
municipals. La majoria de famílies estan esperant per la gratuïtat d’I-2 i això crea molta incertitud
en els centres privats.
Demanen arribar a acords per concertar places en les escoles bressol privades. Aquests centres
no han rebut  cap ajut  per a ells,  si  per a les famílies però encara no han pogut descomptar
aquests imports.
Exposen que han tingut diversos casos que els alumnes fan l’adaptació entre setembre i gener i
després marxen perquè obtenen plaça pública.

El regidor respon que a Granollers ja portem dos cursos amb una preinscripció, en les escoles
bressol municipals, molt més elevada que l’oferta existent.
Tot  i  això,  no s’han creat  noves places públiques ni  habilitat  nous espais,  com han fet  altres
municipis,  perquè aquest argument s’ha identificat amb la gratuïtat de I2 per a les famílies, però
aquest  acord  ve finançat  per fons Next  Generation UE, que finalitzen l’any 2026. Després no
sabem què passarà.
Aquest  acord  de  gratuïtat  ha  representat  un  dèficit  de  40.000  €  per  a  les  escoles  bressol
municipals, que ha hagut d’assumir l’ajuntament.
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D’altra banda, la creació de noves places públiques perjudicaria les escoles bressol privades i 
posaria en perill projectes educatius que duen molt temps a la ciutat. 

La  via  per  concertar  places  cal  plantejar-la  al  Departament  d’educació  que  és  qui  n’hauria
d’assumir el cost. Caldrà veure si la nova consellera té més sensibilitat al respecte.
Pel què fa a les llistes d’espera de les escoles bressol municipals, no es poden pas aturar perquè
les famílies tenen aquest dret.

Educació infantil, primària i secundària obligatòria

Mercè Pregona informa que el  dia 4 de maig es va constituir  la nova Comissió de Garanties
d’Admissió del curs 2023/24, per als ensenyaments obligatoris

Les dades facilitades per la presidenta de la comissió van ser les següents:

NIVELL I-3 
OFERTA:    DEMANDA 

CENTRES PÚBLICS     320              322
CENTRES CONCERTATS        242              199
TOTAL                                       562               521          Sobren 41 places

Padró 2020: 504 infants

NIVELL 1-ESO                      OFERTA     DEMANDA 
CENTRES PÚBLICS                 424              448
CENTRES CONCERTATS          56                58
TOTAL                                        480             506           Falten 26 places

Dels alumnes pendents d’assignació, 10 són de fora de Granollers

Padró 2011: 649

Nombre d’alumnes escolaritzats a 6-PRI en centres concertats (Curs 2022/23): 312

Avui s’han publicat les llistes d’assignacions i les d’espera. Aquestes darreres seran vàlides fins el
dia 4 de setembre de 2023. Els centres han d’oferir les vacants que es produeixin fins aquell dia.

Tal com permet i aconsella el nou Decret 11/2021, de 16 de febrer, de la programació de l’oferta
educativa i del procediment d’admissió en els centres del Servei d’Educació de Catalunya, aquest
curs s’ha modificat l’oferta en acabar la fase de presentació de les sol·licituds de preinscripció, per
atendre les necessitats d’escolarització i per afavorir l’equitat escolar.

La CGA atendrà les famílies que vulguin presentar reclamacions els propers 14, 15 i 16 de juny.
Cal que les famílies demanin cita prèvia a l’OME

Marina López exposa que a l’escola Lledoner hi va haver 63 sol·licituds i pregunta com es pensa
resoldre l’augment de places a aquest centre.
El regidor respon que aquesta escola ja es va dimensionar pensant en l’urbanització d’aquest
sector de Granollers. Diu que cap família s’ha adreçat a la regidoria per formular cap queixa.
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Granollers és zona única, fet que va quedar avalat per l’estudi que van portar a terme experts de
la Fundació Bofill. Recorda que a deu minuts de l’escola Lledoner hi ha una altra escola pública
amb vacants.
Marina López demana que es fomentin projectes enriquidors en centres de complexitat
Es contesta que, des de fa dos cursos, ja s’està treballant en aquest sentit a l’escola Ponent.
Neus Ruiz explica que s’està desenvolupant un projecte d’arts escèniques que ja s’està implantant
a l’aula. És un projecte educatiu amb molt bons resultats, que acaba de rebre el premi Baldiri
Reixach de la Fundació Carulla.
Es recorda que tots aquests processos són lents i que cal esperar resultats a llarg termini
Lorena Ortiz diu que si hi ha vacants al municipi, el Departament no augmentarà places
Montse  Bosch  destaca  que  no  es  poden  augmentar  línies  en  els  centres  que  no  estan
dimensionats per fer-ho ja que l’escola es tensiona moltíssim.

Educació postobligatòria:

Isidre Plaza vol fer alguns aclariments previs a donar les dades de preinscripció a postobligatòria:

�Una mateixa persona pot fer preinscripció a diferents estudis: CFGM, Batxillerat fins i tot
PFI, públic o privat. Pel que la suma dels estudis no és la suma de les demandes.
�A la pública i  concertada parlem de preinscripció però a la privada,  quasi sempre, és
inscripció i matrícula.
�A la preinscripció de CFGM hi ha dos torns. Primer van els de "continuïtat", alumnes que
venen de 4t d'ESO, PFI, Batxillerat o GESO, i, si queden places, van els de la "resta"
�En funció de cursos anteriors, s'estima que entre el 60% i el 70% de la preinscripció a
cicles a la ciutat és de persones empadronades fora de Granollers

Dades CFGM

�Preinscripció pública o concertada:

�Dels 16 cicles ofertats, només 6 no han quedat plens en primera opció. De fet els
10 que han quedat plens en primera opció, ja ho han estat al torn de continuïtat.
�S'han ofertat 671 places i hi ha hagut 1280 sol·licituds, pel que queden fora 609
persones.
�El  cicle  amb  més  demanda  és  el  de  "Cures  d'auxiliar  d'infermeria"  amb  265
sol·licituds per 100 places.

�A nivell privat:

�El cicle de "Sistemes microinformàtics i xarxes", que s'oferta a dos centres, està
quasi complet
�L'oferta de cicles vinculats a la perruqueria no té cap grup complet, a l'igual que els
cicles de futbol i teatre.

Dades CFGS

�Preinscripció pública o concertada:

�Dels 15 cicles ofertats, només 3 no han quedat plens en primera opció.
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�S'han ofertat 471 places i hi ha hagut 715 sol·licituds, pel que queden fora 244
persones
�No podem diferenciar per la procedència, si venen de batxillerat, CFGM o prova
d'accés.
�El  cicle  amb  més  demanda  és  el  de  "Laboratori  clínic  i  biomèdic"  amb  92
sol·licituds per a 33 places.

�A nivell privat:

�Cap cicle està complet

�El  cicle  que  té  més  demanda  és  el  de  "Desenvolupament  d'aplicacions
multiplataforma" amb 24 sol·licituds

Dades PFI

�Preinscripció pública:

�S'han rebut 141 sol·licituds per a les 51 places ofertades (17 per grup). 

�Moltes de les sol·licituds són de joves que acaben graduant la ESO.

�A nivell privat:

�Hi ha tres/quatre grups (en funció demanda) que, tot i ser privats, cada any reben
subvenció del Departament i són gratuïts per l'alumnat. No entren a el procés de
preinscripció públic
�Aquests grups subvencionats han rebut un total de 119 sol·licituds per a 68 places

�Encara queden places disponibles al PFI totalment privat però autoritzat.

No es presenten dades de batxillerat perquè només han de fer la preinscripció l'alumnat que ve de
fora del centre, i les dades queden confuses sobre continuïtat i oferta de noves places.
A la dades de matrícula tot quedarà més detallat

Maite Subirà pregunta on es fa ef CF de futbol. Es respon que al centre Vallès i al camp de futbol
de la Font verda.

Carles Vila pregunta quants alumnes quedaran sense plaça respecte el curs anterior.
Isidre Plaza respon que no tenim accés a les dades del Departament per tenir dades fiables però
que amb les de la preinscripció es veu que ha crescut molt el grau mig.
Hi ha un protocol per oferir alternatives de noves oportunitats.

Eva Cuesta pregunta quina és la tendència en batxillerat
Montse Bosch respon que hi ha hagut una preinscripció espectacular i Sira Melo respon que a
l’institut Antoni Cumella hi ha vacants perquè disposen de tres línies. En conclusió, es compte que
s’anirà regulant
Mercè Comas diu que cada any falten places i que ja s’ha demanat augments de ràtio a 33, en
funció de l’espai que disposi el centre.

El regidor diu que mentre no tinguem accés a les dades del RALC, serà difícil poder avaluar la
situació global. 
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4. Proposta de dies de lliure disposició per al curs 2023/24

En el calendari escolar del curs 2023/24 hi queden inclosos 3 dies de festa local:1 de setembre de
2023, 10 de maig i 30 d'agost de 2024. El dia 1 de setembre comporta un endarreriment de l'inici
del curs escolar. És per això que, en total, cal escollir 5 dies de lliure disposició. Els quatre dies
que indica l'ordre,  més el  dia de festa  local  que cau en dia no lectiu,  que serà el divendres
30/08/24 (festa major de l'any 2024).

Tots  els  centres  educatius  s’han  adherit  als  tres  dies  proposats  de  lliure  disposició  i  que
corresponen als dies:

- Divendres 13 d’octubre de 2023

- Dijous 7 de desembre de 2023

- Dilluns 12 de febrer de 2024

Els altres dos més escollits han estat:

- Divendres 1 de març de 2024

- Dilluns 20 de maig de 2024

Carles Vila diu que començar el curs a mitja setmana és un problema per a la conciliació. Proposa
començar el dia 12 de setembre i que, fins a aquella data, s’organitzin casals.

Montse Cucurull, des de la part docent, s’hi mostra d’acord.

El regidor diu que recull la proposta i que la farà arribar al Departament.

El recull de demandes del curs passat, respecte a aquest tema, ja es va fer arribar a través de les
entitats municipalistes.

Mercè Comas considera que els estudis postobligatoris també haurien de començar un dia més
tard i poder disposar d’un dia més de preparació

5. Informació de la comissió de voluntariat educatiu del CEM

La Libo Luna informa que aquesta curs el projecte del Voluntariat Educatiu ha comptat amb 89
persones voluntàries. 3 d’aquestes han estan en dos centres. Tenen voluntaris/es els 10 centres
públics d’ed. Infantil i primària, 2 bressol municipal, 4 centres privats concertats, 4 instituts, el CFA

La Maite Subirà informa que aquest any es va tornar a fer la formació que es va deixar de fer amb
la pandèmia. El tema va ser: Llegir i escriure per viure. Es va fer el 23  i 24 de març. Van participar
al voltant d’una vintena de persones.
L’acte de reconeixement al voluntariat es va tornar a celebrar a Can Jonch el 22 de maig.
La Maite també informa que van participar en els actes del Dia del Voluntariat.
Recorda que continuen tenint més demandes dels centres que persones voluntàries, sobretot en
centres de secundària i demana que tothom faci extensiva aquesta necessitat.

Eva Cuesta pregunta quines són les funcions dels voluntaris
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Maite  Subirà  respon  que  s’adapten  a  cada  demanda  del  centre  però  que  es  fan  suports  a
l’adaptació escolar, a la biblioteca, a la lectoescriptura, activitats de plàstica, en reforços a llengua
catalana, ...

Es recorda que els voluntaris no supleixen ningú, només fan suport a activitats ja existents
En general, per les valoracions recollides, tots els voluntaris i voluntàries surten molt satisfetes de
l’experiència.

Montserrat Cucurull creu que si fa falta tant voluntariat és perquè manca personal als centres

6. Fes-te l’estiu 2023

Carles Lax explica que enguany la campanya de difusió es va iniciar la setmana del 17 d’abril.
Com a novetat més destacable respecte les darreres edicions, hem d’esmentar la substitució del
sistema d’inscripcions  a  les activitats  que s’havia utilitzat  fins l’any  passat  per  un  nou gestor
d’inscripcions  i  també  el  canvi  en  els  centres  que  acolliran  els  casals  infantils  que,  amb  la
pandèmia es van oferir en quatres escoles i en l’oferta d’enguany, passen a realitzar-se en tres.

L’oferta inicial de places va ser de 630 a les activitats següents pel període del 26 de juny al 21 de
juliol (períodes quinzenals):

� Casal a l’escola Salvador Llobet (3 a 12 anys), amb opció de serveis d’acollida, menjador i
tarda.

� Casal   a  l’escola  Mestres  Montaña  (3  a  12  anys),  amb  opció  de  serveis  d’acollida,
menjador i tarda.

� Casal  a l’escola Lledoner (3 a 12 anys), amb opció de serveis d’acollida, menjador i tarda.
� Casal Escolta a l’escola Pereanton (3 a 12 anys), amb opció de servei d’acollida.
� Casal Estades Musicals a l’escola Ponent (3 a 12 anys), sense serveis complementaris
� Activitats  esportives  recreatives  (de  6  a  14  anys),  amb  opció  de  serveis  d’acollida,

menjador i tard
� Itineraris  GRA (oferta  adreçada  a  joves  de  12  a  16  anys,  sense  opció  de  serveis

complementaris.
� Setmana complementària del 24 al 28 de juliol, només a l’escola Salvador Llobet i a les

activitats esportives recreatives

El procés de preinscripció es va fer entre el 24 d’abril i el 3 de maig, només per via telemàtica i
amb un assessorament telefònic en horari de matí i tarda i amb el suport presencial del servei
d’assessorament  digital  de  les  Biblioteques  de  Granollers,  amb  cita  prèvia.  En  la  fase  de
preinscripció es van registrar un total de 878 sol·licituds, 851 de residents a Granollers i 27 de no
empadronats. El sorteig es va realitzar el dia 5 de maig i el número 2 va ser el número de tall que
es va aplicar.

Tenint en compte el volum de les demandes realitzades per les famílies de Granollers, abans de
procedir a l’assignació de places, es van una ampliació del 20%  d’acord amb els límits de la
normativa que ens marca la contractació Pública per la qual cosa es va passar de les 630 places
inicials a les 730 finals.

La confirmació de places i el pagament a través del nou gestor d’inscripcions es va fer entre el 6 i
el 14 de maig per a totes les sol·licituds que havien estat admeses i a partir del dia 15 de maig i
fins el dia 17, es va obrir el termini per a la repesca per a totes aquelles sol·licituds admeses que
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no havien confirmat el pagament i, per tant, havien alliberat les places. La repesca es va oferir a
les famílies seguint el mateix ordre que havia establert el sorteig del dia 8 de maig.

Una vegada tancada la fase de repesca, es va obrir el dia 18 de maig, el període de Matrícula
oberta per donar opcions a aquelles famílies que no havien fet  cap sol·licitud, que poguessin
ocupar les places disponibles.

A data d’avui, la confirmació de places al conjunt de les activitats que s’han ofert en el programa,
està dins el límit de la previsió inicial, tot i que es van fent petites variacions a darrera hora.

Cal assenyalar també la gestió de places adreçades a d’altres col·lectius i que també s’integren a
l’oferta del Fes-te l’Estiu, com són l’accés e 90 ’infants dels centres oberts que participen amb els
seus equips d’educadors en els casals de Salvador Llobet, Lledoner, Mestres Montaña, Itineraris
GRA i activitats esportives.

Maria Marín explica que es faran els casals lingüístics de primària i de secundària, que acolliran a
40 alumnes, des de 5è de primària a 1r d’ESO, arribats de països estrangers en matrícula viva.
Aquest  any,  dins  del  finançament  Next  Generation  del  Pla  Educatiu  d’Entorn,  s’han  pogut
organitzar 5 Tallers de Suport i Acompanyament Escolar (TSAE) a l’estiu, per a 50 alumnes de 2n i
3r d’ESO dels instituts i centres concertats.
Aquest estiu, també es portaran a terme 4 tallers de suport d’anglès, en centres d’alta complexitat,
tres de primària i un de secundària.

Com a darrer punt, esmentar el casal inclusiu que es tornarà a organitzar en el CEE Montserrat
Montero i que n’informa Libo Luna.
El Consell Comarcal ja té l’empresa, i aquesta ja està parlant amb l’escola M Montero. S’han rebut
7 sol·licituds de Granollers. Ara les famílies estan en el procés de confirmar el que van demanar fa
unes setmanes.

Ester Cruz recorda que l’ajuntament es fa càrrec del transport per desplaçar aquests alumnes a
l’escola.

7. Altres informacions:

Audiència del Consell d’infants. 

Maria Marín  recorda que el  Consell  dels  Infants  es un òrgan de consulta amb representació

d’infants de 5è i 6è de totes les escoles de Granollers. Un cop al mes es troben per parlar de la

ciutat. El consell és un espai on els infants poden observar, reflexionar, aprendre, parlar i donar la
seva opinió en representació de les companyes i companys de totes les escoles.

Aquest curs hem fet nou trobades mensuals presencials, des de el dia de la seva Constitució (5
d’octubre).
Excepcionalment, el dia 3 de novembre  participem en el II Workshop Internacional. Organitza
Universitat de Barcelona, Ciutats Educadores i UNICEF-Ciutats Amigues de la Infància. Aportem
elements per a debatre des de la nostra mirada partint de la pregunta:  Què és necessari per a
avançar en la participació de la infància en els municipis?  La sessió es va desenvolupar a
partir de les aportacions dels infants  i les de Francisco Javier Vera (activista ambiental, assessor
infantil del Comitè de Drets del Nen de l'ONU i autor de "Pregunta-li a Francisco: Què és el canvi
climàtic?”).
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El 20 de novembre, aprofitant que era el Dia Internacional dels drets dels infants i adolescents es
fa una sortida de treball i cohesió amb  l’Arrel-Fòrum de les Adolescències al Prat de Llobregat,
treballant amb altres consells dels infants d’altres territoris.  

Ha estat un any intens amb propostes innovadores i molt treballades i reflexionades.

A destacar, la participació en:

Encàrrecs de treball per part de l’Ajuntament:

� Participar en els actes de Nadal de la ciutat: Col·laborar amb el Servei de Cultura.
Aquest curs continuem rebent al Patge Gregori a les nostres escoles i l’acompanyem a la
visita que fa als infants de P-3 a P-5. 

� Participació en la lluminària, prevista per Nadal, a la fàbrica de Roca Umbert, on es fa el
Campament del Patge Gregori. Pensem en 25  frases i paraules amb desitjos de Nadal
relacionades amb la ciutat per a que quedi reflectit en el recorregut de material de neó que
ha  il·luminat la paret de la plaça dels Recanvis de Roca Umbert. 

� Participació en la decoració i desitjos a la Porxada. La proposta va consistir a  muntar
figures encunyades,  en els centres educatius, complementant amb un desig de cada infant
escrit, pintat...que va quedar guardat dins de les figures. 
Aquestes figures es van penjar  penjar a la Porxada i va ser l’element decoratiu de les
festes nadalenques de la ciutat.

���� Participar  en  el  disseny  d’un  programa  educatiu  relacionat  amb  el  Projecte  per  a  la
implementació  de  Zones  de  Baixes  Emissions,  subvencionat  pels  fons Europeu Next
Generation

Contribuir a reduir les emissions GEH. Des del Servei de Comunicació els van demanar
donar la  seva opinió per posar la nostra mirada com a infants, fent propostes i actuacions
específiques  per  reduir  les  emissions  associades  al  transport,  i  contribuir  a  trobar
alternatives  atractives  per  els  desplaçaments,  que  fomentin  modes  amb  baix  impacte
climàtic. 
S’ha fet una molt bona feina treballant conjuntament amb els serveis de Comunicació, Medi
Ambient i Mobilitat, aportant propostes i elaborant un pla de comunicació per donar-les a
conèixer a les escoles, els infants i la ciutadania en general.
 
Treballem

� Què s’ha fet fins ara a la ciutat de Granollers?
� Hem fet un qüestionari. Com anem i tornem de l’escola? I sabem la distribució modal 5è i 6è

.  Anem  més a peu i  altres dades que utilitzem,  de les qual,   extreuen conclusions i
reflexions 

� Els infants:
�  Donen propostes d’accions a l’entorn dels centres educatius 
�  Creen la seva pròpia campanya de comunicació
� Creen un l'eslògan, la icona i altres elements 
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�  Fan cartell i altres propostes de comunicació amb diferents temàtiques que hem prioritzat
◦◦◦◦ Ampliar els espais verds   
◦ Anar més amb bicicleta 
◦ Fomentar l’ús de l’autobús/transport públic 
◦ Reduir l’ús del cotxe 

� Campanya divulgativa La Polsera 

L’any vinent volen continuïtat amb aquest tema

Audiència del Fòrum de les adolescències.

Ester Cruz informa que, dimecres 3 de maig de 2022,  es va fer l’audiència del Fòrum de les
adolescències on es va presentar la feina feta durant el curs 22/23

Les noies i els nois de 12 a 16 anys que hi participen representen els Instituts Antoni Cumella,
Carles Valbona, Celestí Bellera, Escola Municipal de Treball i Marta Estrada; les escoles Cervetó,
Educem, Jardí, L’Estel, M. Anna Mogas i Escola Pia; de les entitats de lleure:  Agrupament
Escolta Sant Esteve, Colònies Sant Esteve, Esplai Guai i Esplai d’Assís;  els  Centres  Oberts;  i
l’Escola d’Educació Especial Montserrat Montero. 

 Han participat de diferents projectes de ciutat, com:
-Dinamo “Des del món educatiu actuem vers les violències masclistes i sexuals” organitzat 
pel servei de joventut.
-Pressupostos Participatius on va guanyar una de les seves propostes: Crear un espai 
esportiu polivalent al Parc Firal
- Pacte nacional per la llengua, on van donar la seva opinió com a persones joves.
-Projecte Climatubers del Servei de Medi Ambient, on tenien diversos ecodelegats, que  
eren els representants de l'Arrel.
- I per últim, van donar una mica de suport als seus homònims: el consell d'infants de la 
ciutat en el seu projecte cursal.

A més a més, aquest any han aprofitat per programar dues activitats per als joves de Granollers:
-  Activitat  de  Nadal  16 de desembre,  on vam convidar  a altres joves  a participar  de  
diferents jocs i dinàmiques organitzades per l'Arrel.
- Activitat multicultural 24 de març, emmarcada en el dia internacional de l'eliminació de la 
discriminació  racial,  on  van organitzar  una tarda de mostres  de diferents  països dels  
participants de l'arrel, un a desfilada de vestits típics d'aquests països i un kahoot per  
trencar estereotips culturals, on hi van participar més de 50 persones.

Menjador de secundària a Mona Lisa.

Fins el curs anterior, el menjador de l’institut Antoni Cumella acollia els joves de tots els centres
públics de secundària de Granollers amb beca de menjador.
La  persona  que  gestionava  aquest  servei  es  va  jubilar  i,  donades  les  condicions  de  les
infraestructures, no es podia fer una licitació.
La  Fundació  Vallès  oriental  gestionen  tres  establiments:  El  gato  verde,  El  gato  al  agua  i  la
Monalisa.  Per  això  se’ls  va proposar  que acollissin  aquest  servei  i  aprofundir  en  un projecte
intergeneracional.
Els va semblar bé la proposta i se’n van fer càrrec.
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Aquest  servei  el  poden utilitzar  alumnes becats però  també alumnes de qualsevol  centre,  on
trobaran un menú a preu especial.
Aquest curs hi ha hagut 85 alumnes, dels quals de 18 a 20 sense ajut.
L’institut Celestí Bellera continua tenint cantina pròpia

Mercè Comas pregunta el preu del menú. Es respon que està sobre els 6,90 €, el preu que marca
el Departament. L’establiment també ofereix menús per a adults que estan al voltant dels 10 €.
Mercè Comas pregunta si s’hi podrien adherir els alumnes dels cicles formatius i el regidor respon
que se’n pot parlar amb els responsables de la Fundació.

L’horari de l’establiment és de 13.30 a 14.30 h i per a aquest alumnes l’horari és a partir de les
14.45 h

Climatització centres educatius, inversions i i intervencions als centres educatius a través
dels fons Next Generation.

Francesc Arolas explica que aquest any s’ha invertit en tema de climatització per millorar el confort
climàtic dels centres educatius: s’han comprat i distribuït 385 ventiladors pels centres públics de
primària i centres municipals, el que suposa  2 per cada grup – classe. 

Ester Cruz diu que el Departament va trametre les característiques que havien de tenir aquests
ventiladors i que s’han comprat segons aquestes indicacions. Era imprescindible que fossin amb
peu.
En el CEE M Montero  no es va considerar factible posar ventiladors de peu i només se n’ha posat
als despatxos.

El Departament ha condicionat amb aire condicionat un espai a l’institut Celestí Bellera
Sira Melo diu que els ventiladors que van demanar al setembre i  que s’han reclamat, no han
arribat mai.
Lorena Ortiz diu que ho reclamarà però recorda que si la temperatura passa de 27º, cal denunciar.

Es pregunta la raó de que els ventiladors hagin de ser de peu i no poden ser de sostre.
El regidor respon que és un tema de seguretat ja que en molts centres hi ha falsos sostres i caldria
fer projectes tècnics abans d’instal·lar-los.

Montse Raich pregunta per la instal·lació de tendals als patis. Es respon que aquest any s’han
ampliat a l’escola Pereanton i a Joan Solans.
Mercè Comas considera que s’hauria de plantar arbres. Francesc Arolas contesta que els tendals
són per a les pistes.
L’escola Lledoner, en el projecte presentat en els pressupostos participatius, proposava reduir la
pista del pati i el Departament d’Educació no ho va autoritzar
Sira Melo diu que cal mantenir les pistes per quan es fa educació física.

Respecte les inversions: 

Granullarius Modificar reixa per habilitar porta accés vianants al pati d’educació infantil 

J.Solans
Pintar de blanc l’interior de l’escola a la zona de primària (planta baixa)
Reformar el lavabo de la zona de primària que no s’ha fet el 2022
Posar parquet a les tres aules d’educació primària a la planta baixa
Ombres al pati

M.Montaña Eliminar  separació  pladur  a  la  zona  del  menjador  (actuacions  2020  pel
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COVID) 
Nous lavabos P4

Pereanton Subministrament i col·locació de veles d’ombra al pati 

Ponent
Finestres de ventilació creuada interiors a les aules d’informàtica i 6-PRI al
primer pis (informe risc laboral)
Arreglar la pista esportiva (al final la UOS no ho ha pogut fer)

S.Espriu Treure envà separació biblioteca  
Centre  de
Normalització
lingüística

Pintura interior

CENTRES MUNICIPALS
Centre Vallès Millores en el taller (aixecar paret que separa els 2 espais, pintar sostre, canvi

lluminàries i millor connexió elèctrica
E.B. Giravoltes Instal·lar ventiladors de sostre al despatx i a la sala de mestres
EB El Teler Ventiladors espais: despatx, sala de mestres, saleta...
EBM Tortuga Instal·lar ventiladors de sostre a la sala de mestres i espai creatiu
Salvador Llobet Reforma lavabo gimnàs: canvi vàters

Reforma lavabos P3 i P4: vàters i piques
Escola  de
Música

Instruments escola de música

Escoles
municipals

Material informàtic Bressol, Llobet, Escola de Música i Centre Vallès

Intervencions next generation i pressupostos participatius en fase de licitació: 
- Plaques solars al S.Llobet, EBM El Teler, Turó de Can Gili i Granullarius
- Millora de l’eficiència energètica de l’envolupant i millorara de l’enllumenat EMT i Centre Vallès
- Reforma patis S.Espriu i Granullarius

Educació ciutadana per una mobilitat segura i sostenible. 

Des de l’Ajuntament s’està treballant, per oferir una proposta educativa, com a prova pilot, a les
escoles  de  Granollers  anomenada  Educació  Ciutadana  Segura  i  sostenible  (abans
l’anomenaven Educació Viària)
Es tracta de desenvolupar i augmentar la competència que la persona té en la seva mobilitat i
fomentar l’aprenentatge de comportament i actituds responsables, de protecció i prevenció on es
respecti la vida i la salut de les persones.
Totes les persones ens movem i circulem per les vies. Des dels més petits, fins al més grans, totes
les persones fem ús de les vies públiques com a vianants, conductors o viatgers. 
Per  tot  això,  entenem l’educació  de la  mobilitat  segura  i  sostenible  com una acció  educativa
necessària  on  l’alumnat  té  la  capacitat  de  desenvolupar  habilitats,  hàbits,  comportaments  i
coneixements que els hi seran útils per relacionar la realitat amb la problemàtica del que comporta
la seguretat urbana i sostenible a la seva ciutat.
Proposem, com a prova pilot,  oferir-ho a l’etapa educativa de l’ESO ( de 1r a 4t d’ESO) amb
propostes diverses treballades transversalment amb els Serveis de Mobilitat, Policia i Educació. 
Es realitzarà una enquesta a les escoles per recollir  les propostes que s’estan fent en aquest
àmbit  sobre  mobilitat  segura  i  sostenible,  per  tal  d’oferir,  afegint  i  complementant  amb  les
necessitats reals dels centres.
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 Està previst que l’oferta sigui a través de la Guia educativa que s’ofereix a les escoles mitjançant
la pàgina web de l’Ajuntament.

8. Torn obert de paraules

Carles Vila proposa establir a tots els centres de la ciutat la prohibició dels mòbils a les aules i
aconsellar a les famílies que no en comprin als seus fills fins a secundària.

El regidor ho considera molt interessant i poc realista però diu que es podria fer un treball a través
de les xarxes d’AFA. Pregunta com ho veuen els professionals.

Montse Bosch explica que tots els instituts públics de la ciutat ja van arribar a un acord i no es
poden portar mòbils als centres. Això ha millorat moltíssim la convivència, encara que va costar
convèncer les famílies.

Mireia Bataller explica que cada vegada es troben més infants que arriben, dins del cotxet, amb el
mòbil  a la mà i  que això les preocupa. Pensa ue caldria  fer  una campanya com a ciutat  per
conscienciar d’aquesta problemàtica a les famílies.

Montserrat Cucurull exposa que pateixen pel benestar emocional dels alumnes que ve alterat, en
moltes ocasions, pels mòbils i les xarxes socials

S’explica que fa tres o quatre anys es va plantejar aquest tema en l’espai de debat educatiu però
no hi va haver gaire èxit de participació.

Francesc  Arolas  recull  la  proposta  i  pensa  que  es  podria  crear  una  comissió  del  CEM  per
desenvolupar-ho i treballar-ho, sobretot amb la xarxa d’AFA

M José Cano opina que el Departament està dotant amb una quantitat desorbitada d’elements
tecnològics.

A les xerrades del cicle «Parlem en família» es farà la titulada «Quan donar el primer mòbil»

Amor Nériz diu que els mossos d’esquadra ofereixen xerrades i tallers d’assessorament per a les
famílies.

Finalitza la sessió a les 20:10 h i s'aixeca aquesta acta per recollir i fer constar els temes tractats.

Mercè Pregona i Tubau
Secretaria delegada del Consell Escolar Municipal de Granollers
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